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[TRANSLATION – TRADUCTION] 

AGREEMENT ON THE DELIMITATION OF THE MARITIME BOUNDA-
RIES IN THE GULF OF AQABA BETWEEN THE KINGDOM OF SAUDI 
ARABIA AND THE HASHEMITE KINGDOM OF JORDAN 

Drawing on the fraternal bonds between the kindred peoples and countries of the 
Kingdom of Kingdom of Saudi Arabia and the Hashemite Kingdom of Jordan, under the 
leadership of the Custodian of the Two Holy Mosques King Abdullah Bin Abdulaziz Al 
Saud of Saudi Arabia and His Majesty King Abdullah II Bin Al Hussein of Jordan; seek-
ing to reaffirm those special bonds; desirous to realize and preserve the shared interests 
of both countries, promoting strong and lasting neighbourly relations; and acting on the 
basis of the Agreement on the delimitation of boundaries concluded by the two countries 
on 12 Rabi` II, A.H. 1385, corresponding to 9 August, A.D. 1965; the Government of the 
Kingdom of Saudi Arabia and the Government of the Hashemite Kingdom of Jordan 
have agreed to delimit the maritime boundary in the Gulf of Aqaba between the two 
countries as follows. 

Article I 

1. The maritime boundaries in the Gulf of Aqaba between the Kingdom of Saudi 
Arabia and the Hashemite Kingdom of Jordan shall begin from boundary point No. 1, the 
point at which the land border extending towards the sea at the Gulf of Aqaba intersects 
with the lowest low-water line along the coast. Its geographic coordinates are as follows: 

 29° 21' 26.599" North 

 34° 57' 38.486" East 

2. The maritime boundaries between the two countries shall then extend in a 
straight line from boundary point No. 1 to boundary point No. 2, whose geographic co-
ordinates are as follows:  

 29° 21' 32.735" North 

 34° 56' 57.915" East. 

3. The maritime boundaries shall then extend in a straight line from boundary 
point No. 2 to boundary point No. 3, whose geographic coordinates are as follows: 

 29° 22' 28.257" North 

 34° 53' 17.136" East. 

4. The maritime boundaries shall then extend in a straight line from boundary 
point No. 3 until the end of the maritime boundary in the Gulf of Aqaba between the two 
countries. 

5. The geographic coordinates established above shall be referenced to the World 
Geodetic System of 1984 (WGS 84). 
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Article II 

1. Attached to this Agreement is an illustrative map1 at a scale of 1:25,000 signed 
by both Parties, showing the locations and geographic coordinates of the boundary points 
and the delimitation of the maritime boundaries in the Gulf of Aqaba between the two 
countries. The map shall constitute an integral part of this Agreement. 

2. The geographic coordinates of the boundary points established in article I shall 
constitute the fundamental reference delimiting the maritime boundaries in the Gulf of 
Aqaba between the two countries. The map is for explanatory purposes only. 

Article III 

This Agreement shall be subject to ratification by both States and shall enter into 
force thirty days after the exchange of instruments of ratification. 

Done and signed at Jeddah, Kingdom of Saudi Arabia, in two original copies in the 
Arabic language, on Sunday, 6 Dhu 'l-Hijjah A.H. 1428, corresponding to 16 Decem-
ber A.D. 2007. 

For the Government of the Kingdom of Saudi Arabia:  

NAYIF BIN ABDULAZIZ 
Minister of the Interior 

For the Government of the Hashemite Kingdom of Jordan: 

AYD BIN ZA`AL AL-FAYIZ 
Minister of the Interior 

________ 
1 See insert in a pocket at the end of the volume. 
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[TRANSLATION – TRADUCTION] 

Au nom d’Allah le clément, le miséricordieux 

ACCORD DE DELIMITATION DES FRONTIERES MARITIMES DANS LE 
GOLFE D’AQABA ENTRE LE ROYAUME D’ARABIE SAOUDITE ET 
LE ROYAUME HACHEMITE DE JORDANIE 

S’appuyant sur les liens de fraternité qui unissent les deux peuples et les deux pays 
frères du Royaume d’Arabie saoudite et du Royaume hachémite de Jordanie, sous les di-
rections respectives du Serviteur des deux saintes mosquées, S. M. Abdallah Bin Abdela-
ziz Al Saud, Roi du Royaume d’Arabie saoudite, et de son frère, S. M. Abdullah II ibn 
Al-Hussein, souverain du Royaume hachémite de Jordanie, affirmant les liens fraternels 
spéciaux qui unissent les deux pays frères, désireux de réaliser et de perpétuer les intérêts 
communs de leurs pays de manière à promouvoir des relations durables de bon voisinage 
entre eux et sur la base de l’Accord de délimitation des frontières signé le 12 Rabi׳ ath-
thani 1385 de l’hégire (correspondant au 9 août 1965), le Gouvernement du Royaume 
d’Arabie saoudite et le Gouvernement du Royaume hachémite de Jordanie sont convenus 
de délimiter leurs frontières maritimes dans le golfe d’Aqaba comme suit : 

Article 1 

1. Les frontières maritimes entre le Royaume d’Arabie saoudite et le Royaume ha-
chémite de Jordanie dans le golfe d’Aqaba commencent au point de jonction 1, point 
d’intersection de la ligne frontalière terrestre conduisant vers la mer dans le golfe 
d’Aqaba avec la laisse de basse mer du littoral, dont les coordonnées géographiques 
sont : 

 29° 21’ 26,599" de latitude N 

 34° 57’ 38,486" de longitude E 

2. Les frontières maritimes entre les deux pays progressent ensuite en ligne droite 
du point de jonction 1 au point de jonction 2, dont les coordonnées géographiques sont : 

 29° 21’ 32,735" de latitude N 

 34°56’ 57,915" de longitude E 

3. Les frontières maritimes progressent ensuite en ligne droite du point de jonc-
tion 2 au point de jonction 3, dont les coordonnées géographiques sont : 

 29° 22’ 28,257" de latitude N 

 34° 53’ 17,136" de longitude E 

4. Les frontières maritimes progressent ensuite en ligne droite du point de jonc-
tion 3 à la fin de la frontière maritime entre les deux pays dans le golfe d’Aqaba. 
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5. Les coordonnées géographiques des points de jonction des frontières sont indi-
quées par référence au système géodésique mondial WGS 84. 

Article 2 

1. On trouvera en annexe au présent accord une carte1 à l’échelle 1/25 000, signée 
par les deux Parties, sur laquelle sont indiqués les emplacements des points de jonction et 
leurs coordonnées géographiques, ainsi que le tracé de la ligne de délimitation maritime 
entre les deux pays dans le golfe d’Aqaba. La carte fait partie intégrante du présent ac-
cord. 

2. La référence principale du tracé de la ligne de délimitation maritime entre les 
deux pays dans le golfe d’Aqaba sont les coordonnées géographiques des points de jonc-
tion indiqués à l’article premier ci-dessus. À cet égard, la carte est présentée à titre illus-
tratif seulement. 

Article 3 

Le présent Accord est soumis à la ratification des deux pays. Il entrera en vigueur 
trente jours après la date d’échange des instruments de ratification. 

FAIT et signé dans la ville de Djedda (Royaume d’Arabie saoudite) en deux exem-
plaires originaux en langue arabe, le dimanche 6 Dhu al-hidjdja 1428 de l’hégire (corres-
pondant au 16 décembre 2007). 

Pour le Gouvernement du Royaume d’Arabie saoudite : 
Le Ministre de l’intérieur, 

NAIF IBN ABDULAZIZ 

Pour le Gouvernement du Royaume hachémite de Jordanie : 
Le Ministre de l’intérieur, 

EID IBN ZA’AL AL-FAYEZ 

________ 
1 Voir hors texte dans une pochette à la fin du présent volume. 


